



## Referat fra bestyrelsesmøde nr. 8 i Herning Svæveflyveklub 24. september 2024 kl. 19:00-22:00

### Deltagere

- Thomas Faurholdt Jørgensen, formand
- Bjarne Sørensen, næstformand
- Joan Tychosen Kristensen, kasserer
- Per Kragssø
- Thomas Grove, sekretær
- Erik Faurholdt Jørgensen
- Mathias Skærlund (suppleant)
- Bertel Spejlborg – deltager under pkt. 3-5, inviteret af bestyrelsen

### Pkt. 1 Godkendelse af dagsorden, referat fra sidste møde samt punkter til drøftelse under evt.

Referat godkendt.

### Pkt. 2 Ind- og udmeldelser

Morten Kiel Gotfredsen

Udmeldt som elev pr. 01.09.2024

Der er fortsat boblere af S-piloter og nye elever på vej ind i klubben.

### Pkt. 3 Flyvedagens afvikling

Vi skal have uddannet spilvagterne. Der har været en tildens til, at nogle medlemmer ikke vil køre spil mere fordi de er utrygge ved det. Det er spilvagneternes pligt til at sørge for at blive fortrolig med spillet. Vi har oplevet flere gange i år, at der er dage hvor de planlagt spilvagter ikke kan køre spil. Særligt én instruktør har oplevet dette mange gange i år, hvilket forståeligt nok rammer på motivationen. Det påhviler medlemmerne at få byttet sine spilvagter.

*Jf. spilhåndbogen skal alle aktive medlemmer kunne køre spillet.*

Medlemmer fra 16 år må jf. UHB betjene spillet, men ikke fragte det frem og tilbage til dens standplads for den givne dag. Instruktørgruppen udpeger medlemmer, som er egnet til spilinstruktør.

Per Kragssø foreslår, at man ikke kan blive indstillet til skill test, hvis man ikke kan køre spil. Bertel Spejlborg er ikke enig i denne betragtning. Det skal ikke være en hindring, om man kan køre spil eller ej for at få sit certifikat. Bjarne Sørensen siger, at vi tidligere har haft praksis for, at når man er gået solo begynder man at blive omskolet til spillet. Thomas Grove er enig i Bjarne Sørensens betragtning.

Udover spillet skal spilvagterne også kunne betjene startlistesystemet. Erik Faurholdt Jørgensen foreslår, at der bliver lavet et "brush up" kursus af startlistesystemet ved sæsonstart.

Joan foreslår, at der bliver udarbejdet lister med hvem der kan køre spil, og hvem der har hvilke pakker som hænger i klubhuset.

Aflysning af en ganske fornuftig flyvedag før briefing er ikke OK. En instruktør skal være fit for flight – Er instruktøren ikke det skal vedkommende prøve at finde en afløser. Hvis flyvedagen bliver aflyst, er der praktiske opgaver som kan løses. Det påhviler ikke instruktøren at uddelegere de praktiske opgaver. Bjarne Sørensen siger, at en instruktør kan aflyse skoling, men kan ikke aflyse flyvedagen for S-piloter. Dermed har spilvagterne ikke fri, hvis det er tilfældet.



#### **Pkt. 4 Sæson 2025 – antal elever vs. instruktører**

Vi har lige fået fire nye elever i klubben. Der kommer måske to nye elever i den kommende weekend. Bertel Spejlborg siger, at det er svært at vurdere. Hvis vi har nogle meget aktive elever, så er det svært at håndtere ti. Kommer eleverne en gang i måneden er vi nødt til at fylde hullerne op. Thomas Faurholdt Jørgensen spørger, om vi skal rekruttere flere elever nu og her. Dette vurderes ikke at være tilfældet. Per Kragssø siger, at vi skal satse på kvalitet fremfor kvantitet.

Thomas Grove spørger, om der er et max. antal elever pr. dag? Bertel Spejlborg siger, at det tidligere har muligt at booke tre elever formiddag eller tre elever eftermiddag. Måske er det smuttet ud af reservationsmodullet? Reserverer man formiddag hjælper man med at pakke ud og vice versa, hvis man reserverer eftermiddag. Det præciseres at eleven koordinerer med instruktøren, hvis man kommer senere i løbet af dagen. Bertel Spejlborg og Thomas Faurholdt Jørgensen laver et formel skriv til medlemmerne. Per Kragssø siger, at de skal huske at inddrage Søren Lundorf, som er elevkoordinator.

#### **Pkt. 5 Hverdagsskoling**

Bertel Spejlborg siger, at han blandt andre gerne vil bidrage til hverdagsskoling. Det hele afhænger dog af arbejdspress og hverdag. Vi kan byde ind med de ressourcer vi har. Bjarne Sørensen foreslår, at nogle instruktørvagter ligger på hverdage i stedet for på weekenddage. Det er ikke utænkeligt for ham at kunne skole på hverdage.

#### **Pkt. 6 Økonomi og budget 2025**

Bestyrelsen skal snart se ind i budgettet for 2025. Vi skal bl.a. have kigget ind i vedligehold, lån osv. Hvad siger mening for 2025. Thomas Faurholdt Jørgensen foreslår, at vi hver især forbereder til et bestyrelsesmøde udelukkende omhandlende buget 2025.

Joan Tychosen Kristensen holder et møde med Jacob Bøgelund Lassen i den kommende weekend. Dette for at få en endelig overlevering. Joan Tychosen Kristensen, Bjarne Sørensen og Michael Fosgerau kigger fortsat ind i dataudtræk fra startlistesystemet.

PR-udvalget ansøger bestyrelsen om midler til deres arbejde. De ansøger i første omgang 10.000,00 DKK. Thomas Faurholdt Jørgensen siger, at han gerne ser at de får bestilt to strandflag. Herning Idrætsråd kan være behjælpelig med at lave sådan nogle ting. Bestyrelsen imødekommer deres ønske.

#### **Pkt. 7 Unionsmeddelelser**

Unionen har meddelt, at de har ansat to nye medarbejdere. Se Unionsmeddelelsen herom.

Derudover har Unionen anmodet om, at klubberne skal byde ind med M-kontrollanter, som skal være med til at godkende vores spil. Det er pga. det nye koncept.

Unionen har meddelt, at udstyrslister skal opdateres for fly, hvis de fx har flere forskellige tipper, faldskærme osv. Vi kigger ind i dette til vintervedligeholdelsen.

#### **Pkt. 8 Eventuelt**

Thomas Grove udarbejder klubmeddelelse vedr. lodtrækning om klubfly til konkurrencer/ferie 2025.

Derudover søger han for plaketter til afflyvningsfesten. Ole Korsholm printer diplomer til afslutningen af klubmesterskabet.

Vi har fået 5.000,00 DKK i tilskud til simulator fra Herning Idrætsråd. Bestyrelsen vurderer, at vi på nuværende tidspunkt ikke har behov for en simulator, hvorfor vi sætter den på pause.



Bestyrelsen diskuterer, om vi kan søge Herning Idrætsråd til indkøb af canopy flash til nogle af flyene. Per Kragso og Kristian Dalsgaard kigger ind i dette.

Kim Kristensen spørger bestyrelsen, hvad status er på ny hjemmeside. Bjarne Sørensen mener vi skal holde fast i én retning ift økonomiprogram, hvorfor den del af tilbuddet ikke er interessant. Hvis vi kan få firmaet til at lave en hjemmeside på en ny og tiltrængt platform, til et rimeligt beløb, kan denne del accepteres. Et evt. nyt tilbud bør fremlægges for bestyrelsen.

Bestyrelsen henstiller til, at vi får lave en ny hjemmeside uden modulerne (Conventus, medlemsregistrering mv.), som er den dyre del.

Faldskærmene som Thomas Lund har tilbudt os, viser sig at være for tykke til vores fly. Vi mangler fortsat en reserveskærm, men Per Kragso henstiller til at vi får indkøbt en til sæsonstart 2025.

*Der mangler fortsat en holdleder til VN. Kan vi ikke løfte opgaven med vedligeholdelse, er der en risiko for at den ikke kommer i luften i 2025. Alternativt skal vi betale os fra det hos et professionelt værksted. Hvis du gerne vil være holdleder på VN, så tag kontakt til bestyrelsen. Bjarne Sørensen udsender en klubmeddelelse herom.*

Næste møde afholdes 28. oktober kl. 19:00 på TEAMS og i klubhuset.

For referat,  
Thomas Grove  
Sekretær